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英文論文（原著・総説） 

 

・Pharmacist–urologist collaborative management improves clinical outcomes in patients with 

castration-resistant prostate cancer receiving enzalutamide. 

Hirabatake M, Ikesue H, Iwama Y, Irie K, Yoshino S, Yamasaki T, Hashida T, Kawakita M, 

Muroi N. 

Front Pharmacol., 13:901099, 2022 

 

・Use of liquid chromatography-tandem mass spectrometry for foscarnet quantification in human 

serum and cerebrospinal fluid. 

Irie K, Hiramoto N, Ishikawa T, Fukushima S. 

Rapid Commun Mass Spectrom., 36:e9255, 2022 

 

・Ceftriaxone-associated encephalopathy in a patient with high levels of ceftriaxone in blood and 

cerebrospinal fluid. 

Nishioka H, Cho Y, Irie K, Kanamori M. 

Int J Infect Dis., 116:223-225, 2022 

 

・Encephalopathy induced by high levels of ceftriaxone in the blood and cerebrospinal fluid. 

Minamii T, Shimizu H, Irie K, Nishioka H. 

IDCases., 29:e01581, 2022 

 

・Population pharmacokinetics of nivolumab in Japanese real-world patients with non-small cell 

lung cancer.  

Tohi M, Irie K, Mizuno T, Okuyoshi H, Hirabatake M, Ikesue H, Muroi N, Eto M, Fukushima 

S, Tomii K, Hashida T. 

Ther Drug Monitor., 45(1):110-116, 2023 

 

・Population pharmacokinetics and exposure-clinical outcome relationship of remdesivir major 

metabolite GS-441524 in patients with moderate and severe COVID-19. 

Tamura R, Irie K, Nakagawa A, Muroi H, Eto M, Ikesue H, Muroi N, Fukushima S, Tomii K, 

Hashida T. 

CPT Pharmacometrics Syst Pharmacol., 12(4):513-521, 2023 

 



・Comparison of the Effects of Diuretics on Pedal Edema in Patients with Cancer. 

Sari Nakagawa, Kouhei Tsuji, Shouhei Ishida, Nobuko Tsunoda, Yoshiaki Okamoto. 

Palliat Med Rep. 3(1):162-168, 2022 

 

邦文論文（原著・総説） 

 

・医療現場で活躍する薬剤師になるための研究活動のすすめ． 

池村 舞、橋田 亨 

薬学教育, 6:2022-022, 2022 

 

・COVID-19 患者における抗ウイルス薬の薬物動態研究. 

入江 慶 

YAKUGAKU ZASSHI, 143(3):239-241, 2023 

 

・入院患者におけるポリファーマシーに関する実態調査 

中川 左理, 石井 直子, 岡本 禎晃 

兵薬界, 799: 48-53, 2022 

 

・皮膚科における帯状疱疹関連痛の治療の現状 

山岡 慶子, 岡本 禎晃, 柴田 政彦, 前田 倫,  石井 直子, 中川 左理   

慢性疼痛, 41(1): 91-95, 2022 

 

国内学会 

 

〇第 32 回日本医療薬学会年会、2022 年 9 月（群馬） 

・COVID-19 患者におけるレムデシビルおよび主要代謝物（GS-441524）の薬物動態解

析 

室井 宏仁、入江 慶、中川 淳、田村 亮、江藤 正明、池末 裕明、橋田 亨、富井 啓介、

室井 延之 

 

〇第 32 回日本医療薬学会年会、2022 年 9 月（群馬） 

・前立腺癌治療薬アパルタミドの皮膚障害の発現状況とリスク因子の探索 

山田 佳織、入江 慶、平畠 正樹、池末 裕明、橋田 亨、川喜田 睦司、室井 延之 

 

〇第 15 回 日本緩和医療薬学会年会 2022 年 5 月, 

緩和ケアにおけるオピオイドスイッチングの実際  



坂東 慶希, 中川 左理, 岡本 禎晃, 橋本 百世 

ONLINE conference 

 

〇第 27 回 日本緩和医療学会学術大会 優秀演題 2022 年 6 月 

単施設におけるオピオイド導入時のレスキュー薬の使用実態調査 

松本 真里奈, 中川 左理 , 岡本 禎晃, 橋本 百世, 河野 真揮枝,井元 裕子, 大前 

隆仁, 松田 良信 

 

〇第 24 回日本医療マネジメント学会学術総会 2022 年 7 月 

在宅におけるオピオイドの実態調査 

坂東 慶希, 中川 左理, 西浦 哲夫, 佐治 文隆, 岡本 禎晃 

 

 

著書 

 

・抗アンドロゲン薬． 

入江 慶 

臨床腫瘍薬学 第 2 版, 日本臨床腫瘍薬学会（編集）, じほう, 251-254, 2022 

 

 

 


